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P  R  O T O K Ó Ł   Nr XXVII/16 
 

z sesji Rady Gminy Poraj 
w dniu 16 grudnia 2016 roku 

budynek Urzędu Gminy w Poraju, ul. Jasna 21 
{sala narad nr 220} 

 

 

Przebieg obrad: 
 

Do punktu 1.Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
Przewodniczący Rady Gminy p. Andrzej Pawłowski: 
1) otworzył XXVII sesję Rady Gminy Poraj o godzinie 1009, 
2) powitał wszystkich uczestników sesji - Lista uczestników sesji stanowi 

załącznik nr 1 do niniejszego Protokółu, 
3) stwierdził quorum Rady do podejmowania prawomocnych decyzji i uchwał. 

Lista obecności to zał. o nr 2. 

 

Do punktu 2.Ustalenie dziennego porządku obrad. 
W imieniu Wójta p. Łukasza Stachery p. Przewodniczący poprosił Radnych                         

o uwzględnienie autopoprawki do porządku sesji (zał. nr 3) polegającej na dopisaniu           
w punkcie 7 dodatkowych projektów uchwał w sprawie: 

 określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2017 rok w podpunkcie 
7.7., 

 przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Poraj w podpunkcie 7.8., 

 przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Poraj w sołectwie Choroń w podpunkcie 7.9., 

 przyjęcia „Planu mobilności dla gminy Poraj” na lata 2016 – 2026 w podpunkcie 
710.. 

Radni nie wnieśli uwag i 14 głosami „za” uchwalili porządek XXVII sesji Rady Gminy Poraj, 
jak napisano poniżej: 
 

Porządek  obrad: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 

3. Przyjęcie Protokołów z sesji Rady Gminy Poraj. 

4. Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy Poraj od ostatniej sesji. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady o pracy w okresie międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie Komisji Rady Gminy z działalności między sesjami: 

 Komisji Rewizyjnej, 
 Komisji ds. budżetu oraz gospodarki komunalnej i inwestycji, 
 Komisji ds. oświaty, kultury, zdrowia i spraw społecznych.  

 



7. Projekty uchwał w sprawie: 

7.1. zatwierdzenia Planów pracy Komisji Rady Gminy  Poraj na rok 2017, 
7.2. zatwierdzenia Planu pracy Rady Gminy Poraj na rok 2017, 
7.3. zmian w budżecie Gminy Poraj na rok 2016, 
7.4. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej, 
7.5. budżetu Gminy Poraj na rok 2017, 
7.6. Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Poraj na lata 2017-2030, 
7.7. określenia wysokości stawek  podatku od nieruchomości na 2017 rok, 
7.8. przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Poraj, 
7.9. przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Poraj w sołectwie Choroń, 
7.10. przyjęcia „Planu mobilności dla gminy Poraj” na lata 2016 – 2026. 

 

8. Zapytania i wolne wnioski. 

9. Sprawy organizacyjne. 

10. Zamknięcie sesji. 

 

Do punktu 3. Przyjęcie Protokółów sesji Rady Gminy Poraj. 

Pan A. Pawłowski stwierdził, że Protokóły z sesji Rady Gminy były wyłożone w biurze 
Rady oraz w sali przed sesją i zarządził głosowanie: 

1) Protokółu Nr XXV/16 z dnia 25 listopada 2016 roku – przyjęty „jednogłośnie” 
bez uwag, 

2) Protokółu Nr XXVI/16 z nadzwyczajnej sesji w dniu 30 listopada 2016 roku – 
uchwalony bez uwag 14 głosami „za”. 

 

Do punktu 4. Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy Poraj od ostatniej sesji. 
Wójt Gminy Poraj (WG) p. Łukasz Stachera odczytał dokumenty zatytułowane: 

 „Sprawozdanie międzysesyjne – grudzień 2016 r.” – stanowi załącznik nr 
4 do niniejszego protokółu, podpisany przez Kierownika Referatu 
Gospodarki Komunalnej, inwestycji i pozyskiwania środków p. Adama 
Zaczkowskiego; 

 „Informacja z wykonanych zadań w okresie międzysesyjnym grudzień 
2016 r.” – zał. nr 5, podpisana jak powyżej opisano; 

 „Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Poraj z okresu 
międzysesyjnego grudzień 2016” – zał. nr 6, które opracował Kierownik 
Referatu Komunikacji Społecznej, informatyki i promocji p. Andrzej 
Kozłowski; 

 „Informacja międzysesyjną z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Poraju w miesiącu listopadzie 2016 r.” – jak w załączniku nr 
7 do protokółu, opracowana przez Kierownika GOPS p. Celinę Giermala 

 „Ewidencja ludności od 01.01.2016 do 13.12.2016” – zał. nr 8 sporządziła 
Podinspektor p. Agnieszka Męcik. 

Na zakończenie swojego wystąpienia WG powiedział między innymi: 

 na zasadach pierwokupu chcemy nabyć teren od PKP w pierwszym półroczu 2017 
roku z przeznaczeniem na budowę centrum przesiadkowego wraz z drogami 



rowerowymi i parkingowymi. Prowadzone są także rozmowy na temat terenów 
PKP w Żarkach Letnisku (ŻL); 

 cały czas determinujemy Wojewódzki i Powiatowy Zarząd Dróg w sprawie 
kontynuacji remontu drogi D-791 w Poraju; 

 jak wyżej zapisano, prowadzone są rozmowy z Regionalnym Zarządem Gospodarki 
Wodnej (RZGW), dotychczas dzierżawimy tereny przy zalewie; 

 kontynuowana będzie kompleksowa termomodernizacja budynków ochotniczych 
straży pożarnych; 

 projekt dotyczący remontu dróg gminnych w Gęzynie i w Kuźnicy Starej 
zakwalifikował się na 7 miejscu do dofinansowania w pierwszej kolejności na liście 
rankingowej „Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej”. 

 

Do punktu 5. Informacja Przewodniczącego Rady o pracy w okresie międzysesyjnym. 

Uczestnicy sesji wysłuchali pisemnej informacji Przewodniczącego Rady o pracy       
w okresie od ostatniej sesji. Dokument to załącznik o nr 9. 

 

Do punktu 6. Sprawozdanie Komisji Rady Gminy z działalności między sesjami. 

Przewodniczący udzielił kolejno głosu: 
1) p. Andrzejowi Ludwikowskiemu - odczytał porządek obrad Komisji Rewizyjnej 

(KR): 

 ocena proponowanych opłat i czynszów na rok 2017, 

 kontrola zasadności udzielania ulg podatkowych w 2016 roku, 

 podsumowanie pracy Komisji Rewizyjnej w roku 2016, 
i zapoznał uczestników sesji z treścią Uchwały KR do Pana Wójta o przeanalizowanie 
wysokości stawek opłat i czynszów na terenie Gminy Poraj, bo od kilku lat nie ulegały one 
zmianie; 
 

2) Przewodniczącemu Komisji ds. budżetu oraz gospodarki komunalnej i inwestycji 
(Komisja ds. budżetu) p. Sylwestrowi Sawickiemu – odczytał porządek pracy 
Komisji: 
- Analiza materiałów sesyjnych, 
- Opiniowanie budżetu na 2017 rok, 
- Informacja o planowanych inwestycjach na rok 2017; 

 

3) Pani Jolancie Kozak - Przewodniczącej Komisji ds. oświaty, kultury, zdrowia             
i spraw społecznych – poinformowała, że Członkowie Komisji: analizowali plany 
dotyczące organizacji zimowego wypoczynku dzieci i młodzieży opracowane 
przez dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Poraju p. Magdalenę Ryziuk Wilk; 
omawiali materiały sesyjne i zapoznali się szczegółowo z realizacją akcji 
zimowej przy udziale Kierownika p. A. Zaczkowskiego i Inspektora p. Pawła 
Przystalskiego. 

 

Do punktu 7. Projekty uchwał. 
 

RADA GMINY PORAJ UCHWALIŁA dokumenty zatytułowane: 
 

7.1. Uchwała Nr 232(XXVII)16 w sprawie zatwierdzenia Planów pracy 
Komisji Rady Gminy  Poraj na rok 2017: 



radna p. Zdzisława Polak poprosiła Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o dopisanie do 
Planu pracy Komisji w miesiącu marcu „wydatków ponoszonych przez Gminę na 
dzierżawę mienia komunalnego” – p. A. Ludwikowski przyjął do realizacji w trakcie roku, 
ponieważ Plan pracy został uchwalony przez członków KR i nie może go sam zmieniać. 
Wynik głosowania: „za” - 14 głosów (jednogłośnie). Uchwała to załącznik nr 10 do 
protokółu; 
 

7.2. Uchwała Nr 233(XXVII)16 w sprawie zatwierdzenia Planu pracy 
Rady Gminy Poraj na rok 2017 – Radni nie wnieśli uwag i przyjęli 
Uchwałę „jednogłośnie” – jak w załączniku nr 11; 

 
7.3. Uchwała Nr 234(XXVII)16 w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Poraj na 2016 rok. 
W odpowiedzi na zapytanie Przewodniczącego Rady, Pani Skarbnik stwierdziła, że nie ma 
innych zmian w projekcie budżetu od omówionych na wtorkowym posiedzeniu Komisji 
ds. budżetu.  
Radni Gminy przyjęli Uchwałę „jednogłośnie” – zał. nr 12.  
Pani Jadwiga Zasik  poprosiła w imieniu Wójta o możliwość wprowadzenia do budżetu 
Gminy pieniędzy zgodnie z przeznaczeniem, które wpłyną na dochody Gminy do końca 
2016 roku – zgoda Rady 13 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”; 

 
7.4. Uchwała Nr 235(XXVII)16 w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej. 
Z powodu ciągłych zastrzeżeń p. Polakowej, co do braku załączników do projektu 
uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową (WPF), Wójt poprosił aby Rada                     
w głosowaniu określiła dotychczasowe stanowisko w tej sprawie (projekt uchwały bez 
załączników), ponieważ znajdują się one w Biuletynie Informacji Publicznej (na BIP-ie),          
a są zawsze konsekwencją zmian w budżecie, jak przykładowo uchwalonych przed 
chwilą.  
Radny p. Ludwikowski wnioskował aby komplet dokumentów otrzymywał 
Przewodniczący na Komisji. Do wniosku przyłączyli się Radni w głosowaniu: wynik 
głosowania „jednogłośnie”.  
Uchwała była podjęta 13 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się” - stanowi 
załącznik nr 13 do protokółu sesyjnego; 

   
7.5. Uchwała Nr 236(XXVII)16 w sprawie budżetu Gminy Poraj na rok 

2017. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu: 
 Pani Skarbnik – odczytała Uchwałę Nr 4200/VII/200/2016 z dnia 6 grudnia 2016 roku 

VII Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach (RIO)         
w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Poraj projekcie uchwały 
budżetowej na 2017 rok wraz z uzasadnieniem i materiałami informacyjnymi, jak w 
załączniku nr 14 do protokołu, 

 Pani Polak z zapytaniem dlaczego tak skonstruowano budżet, porównywała 
kwotowo dochody i wydatki budżetów do roku 2017, a przykładowo, zgłosiła 
swoje zastrzeżenia do planowanej wysokości wydatków z przeznaczeniem na: 
oświatę, promocję, kulturę i ochronę dziedzictwa narodowego, kulturę fizyczną, 



dokapitalizowanie Spółki PORECO, utrzymanie administracji, urządzenie terenu 
dworca PKP i podkreśliła, że inwestycja prowadzona będzie na obcym terenie              
i tym samym inwestować się będzie w obce środki trwałe, co jest niedopuszczalne. 
Wnioskowała o: zapis „II etap kanalizacji w ŻL” przy kwocie 2 mln zł zapisanej na 
gospodarkę ściekową, zwiększenie środków finansowych na drogi, wprowadzenie 
oszczędności;  

 radnemu p. Tomaszowi Klimkowi - poddał pod rozwagę dokapitalizowanie Spółki 
PORECO kwotą 700 tyś zł w obecnej sytuacji finansowej Gminy; 

 Wójtowi Gminy – stwierdził, że Pani radna zadawała dokładnie takie same pytania 
na merytorycznej Komisji na które odpowiadał już wielokrotnie: 

 mamy 85% dofinansowania do planowanych inwestycji i nie można z tego 
nie skorzystać, bo Gmina dokłada tylko 15% środków własnych, a będą to 
inwestycje typu: budowa centrum przesiadkowego wraz z drogami 
rowerowymi i parkingowymi w Poraju, kontynuacja termomodernizacji 
strażnic OSP, rozbudowa zaplecza sportowego, budowa Amfiteatru w ŻL; 

 pewne rzeczy w budżecie są zapisane, co daje możliwość ubiegania się           
o środki zewnętrzne w przypadku ich uruchomienia, dlatego musimy mieć 
zabezpieczony wkład własny, dotychczas środki unijne nie zostały 
uruchomione; 

 kwota 2 mln zł z przeznaczeniem na kanalizację nie może jednoznacznie 
wskazywać ŻL, bo mogą być inne możliwości – wnioski unijne – 
umożliwiające ściągnięcie pieniędzy na II etap kanalizacji w sołectwie, nie 
można stracić dofinansowania; 

 Gminny Ośrodek Kultury utrzymuje różnych pięć obiektów, co kosztuje: 
budynek GOK-u, wielofunkcyjne w Jastrzębiu i w Masłońskim, sala kinowa, 
Dom Ludowy w Choroniu,  

 widać jest nowe rzeczy, inicjatywy, są nowsze technologie, co wymaga 
zabezpieczenia pieniędzy nawet poprzez kredyty; 

 w oświacie  na dzień dzisiejszy już nie można więcej zaoszczędzić, bo 
muszą być zapewnione optymalne warunki nauczania, opieki nad dziećmi 
co nakłada ustawa i regulują odpowiednie przepisy prawa a bardzo ważny 
jest rozwój dzieci i młodzieży;  innych szkół jak w sołectwach Masłońskie        
i Kuźnica Stara już nie można przekształcić na niepubliczne, są wysokie 
koszty utrzymania tylu placówek oświatowych, należy poczekać co 
przyniesie reforma oświatowa; 

 w I kwartale przyszłego roku będziemy analizowali wysokość kwoty 
przeznaczonej na Spółkę PORECO, ponieważ mogą być możliwości 
sięgania po środki  zewnętrzne ale Spółka musi być doposażona, wspólnie 
była podjęta decyzja by w każdym roku przeznaczać określone pieniądze. 

Dalszą część sesji opuścił radny p. Krzysztof Szustak; 
 radnemu p. A. Ludwikowskiemu – wskazał na brak możliwości 

zaciągania kredytów inwestycyjnych, co raz mniejszą możliwość 
sięgania po środki unijne, zaangażowanie Wójta, poparł konieczność 
sięgania po środki zewnętrzne przy małym wkładzie własnym; 

 Wice wójt, radnej Polak na tematy związane z oświatą, radnemu 
Klimkowi – burzliwa dyskusja, którą zamknął Przewodniczący Rady             
i zarządził głosowanie nad uchwałą. 



Uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu – została podjęta stosunkiem 
głosów: „za” – 11, „przeciwnych” -  2, „wstrzymało się” – O głosów; 

 
7.6. Uchwała Nr 237(XXVII)16 w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Poraj na lata 2017-2030. 

Skarbnik p. J. Zasik odczytała stosowną „Opinię” RIO w sprawie opinii o przedłożonym 
przez Wójta Gminy Poraj projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej 
na lata 2017-2030 tj. załącznik nr 16 do protokółu. 
Radna p. Polak zakwestionowała wysokość kwoty 7 mln zł tj. upoważnienia dla Wójta do 
zaciągania zobowiązań zapisanej w § 2 ust. 2. i wskazała na uwagę jaką w „Opinii” 
wskazała RIO, na co p. Skarbnik odpowiedziała, że: uwaga dotyczyła jedynie źle 
napisanego akapitu, natomiast kwota 7 mln zł jest przeznaczona na cztery lata i są to 
zobowiązania z tytułu umów, których realizacja jest niezbędna do zapewnienia ciągłości 
działania jednostki. 
Wynik głosowania: „za” – 11 głosów, „przeciwnych” -  2, „wstrzymało się” – O głosów. 
Uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokółu sesyjnego. 

 Pan A. Pawłowski zarządził 10-cio minutową przerwę w obradach; 

 
7.7. Uchwała Nr 238(XXVII)16 w sprawie określenia wysokości stawek  

podatku od nieruchomości na 2017 rok - załącznik nr 18 – została 
podjęta „jednogłośnie”; 

 
7.8. Uchwała Nr 239(XXVII)16 w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Poraj – zał. nr 19 – została podjęta 12 
głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”; 

 
7.9. Uchwała Nr 240(XXVII)16 w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Poraj w sołectwie Choroń. 

Radni nie wnieśli uwag do dokumentu - zał. nr 20 -  i przyjęli go „jednogłośnie”; 

 
7.10. Uchwała Nr 241(XXVII)16 w sprawie przyjęcia „Planu mobilności 

dla gminy Poraj na lata 2016 – 2026”. 
Uchwała to załącznik nr 21 do niniejszego protokołu – została podjęta bez uwag                
13 głosami „za”. 

 

Do punktu 8. Zapytania i wolne wnioski. 

Przewodniczący p. A. Pawłowski otworzył punkt zapytań i wniosków do Wójta Gminy            

i udzielił głosu: 

1) radnemu p. Ludwikowskiemu – wnioskował o rozpatrzenie  zmiany kosztów 

obsługi „Białego Orlika” i zaproponował ustalenie symbolicznej złotówki, 
2) radnemu p. Klimkowi – w imieniu nieobecnego Sołtysa wsi ŻL poprosił                         

o przywiezienie piasku do posypywania na rogu ul. Słonecznej i Kąpielowej, na 

skrzyżowaniach;     



3) radnej p. Polak zapytała o: rozmowy z mieszkańcami  na temat podłączenia posesji 

do istniejącej sieci  kanalizacyjnej w ŻL i ile osób się przyłączyło; termin wykonania 

rowu na ul. Letniskowej (występuje zalewanie nowej nawierzchni), zabezpieczenie 

dziury na ul. Słonecznej; znak STOP na ul. Księżycowej; mostek na rzece „Czarce”; 

dostępność terenu do spacerowania - basen kąpielowy, z możliwością 

zorganizowania lodowiska; 

4) radnej p. Teresie Ociepce – podziękowała w imieniu mieszkańców za wykonanie 

oświetlenia ulicznego w Kuźnicy Starej oraz docieplenie budynku strażnicy OSP; 
5) radnemu p. T. Klimkowi – w nawiązaniu do wystąpienia p. radnej Polak 

wnioskował o wystosowanie pism do osób z podaniem terminu podłączenia się do 

kanalizacji w ŻL. 
 

Pan wójt Ł. Stachera odpowiadał: 

 zgodnie z Umową przez okres 5 lat Gmina nie mogła zarabiać na „Białym Orliku”, 

ten rok jest ostatni. Po zakończeniu roku 2016 przeanalizujemy wszystkie koszty. 

Dla mieszkańców Gminy Poraj wprowadzimy przykładowo karty wstępu; 

 niektóre projekty się kończą dlatego na komisjach dokonamy analizy;  

 piasek do ŻL zostanie dowieziony, co przekaże do wykonania p. Kierownikowi; 

 część mieszkańców podłączyła się do kanalizacji w ŻL. Spółka PORECO prowadzi 

rozmowy z mieszkańcami na ten temat;  

 będzie zamontowana kratka odprowadzająca wodę wzdłuż drogi;  

 o znaku drogowym Kierownik wie;  

 z uwagi na bezpieczeństwo woda na basenie została wypuszczona i brama 

zamknięta – jeżeli 20% mieszkańców podpisze odpowiedzialność  za 

bezpieczeństwo na tym terenie wówczas zostanie on udostępniony 

spacerowiczom. Gmina ponosi koszty utrzymania basenu i przystąpimy do analizy 

utrzymania tego terenu i obiektów.  

 

Do punktu 9.Sprawy organizacyjne. 
Przewodniczący p. A. Pawłowski nawiązał do pism jakie wpłynęły do Biura Rady: 

posłanki p. Izabeli Leszczyny - odpowiedź na Uchwałę Rady Gminy z 16 września 

bieżącego roku Nr 202 w sprawie przyjęcia apelu dotyczącego wygospodarowania 

środków finansowych przez Narodowy Fundusz Zdrowia na funkcjonowanie oddziału 

kardiologii Polsko-Amerykańskich Klinik Serca w Szpitalu Powiatowym w Myszkowie;          

p. Emila Prysaka o przekazanie uzasadnienia do jego skargi załatwionej negatywnie - 

odwołał zainteresowanych pełną treścią dokumentów do Biura Rady. 

 

Do punktu 10. Zamknięcie sesji. 

Pan A. Pawłowski w imieniu własnym i Wiceprzewodniczącego Rady złożył 

życzenia z okazji Świąt Bożego Narodzenia i Nowego roku, które również wszystkim  

złożył Pan Wójt. 



Wobec zrealizowania porządku obrad, Przewodniczący p. A. Pawłowski         

zamknął XXVII sesję Rady Gminy Poraj o godzinie 1228. 
 

Protokolant  
    Inspektor  
 
 
 
 
 

   Maria KITA 

                Przewodniczący 
                               Rady   Gminy   Poraj 
   
 

       Andrzej PAWŁOWSKI 
 


